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Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvordan en bundpris skal fungere, og ved hvilket niveau for 

kvoteprisen bundprisen skal indføres? 

 

Svar 

Af regeringens udspil til en Grøn skattereform indgår en såkaldt bundpris, og det fremgår: 

”Det sikres, at der skabes et stabilt prissignal ved, at afgiften suppleres af en bundpris, der 

kan træde i kraft, hvis EU’s kvotehandelsmarked ikke leverer, som vi forventer. Dette be-

sluttes i forbindelse med genbesøg af aftalen og kan sikre, at prisen på at udlede CO2 hol-

des høj, selv hvis prisen på kvoter falder. Dermed kan færre reduktioner fra en lavere 

kvotepris blive imødegået af flere reduktioner fra CO2-afgiften.” 

 

For at skabe en balance mellem CO2-reduktioner og udflytning mv. er regeringens 

udspil til bundpris således ikke fastsat ud fra en automatisk mekanisme. Bundprisen er 

tænkt som et sigtepunkt, som ved opfølgning på aftalen kan træde i kraft på ønsket ni-

veau. 
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